
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 4. maj 2018 stillet følgende spørgs-

mål nr. 945 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 945:  

”Hvor ligger smertegrænsen for ministeren med hensyn til belægningsgraden på de 

nye særlige pladser for psykisk syge og hvor høj en procentdel skal kommunerne have 

sendt patienter til, før ministeren mister tålmodigheden?” 

 

Svar: 

Jeg mener ikke, at man kan fastlægge en central belægningsprocent for de særlige 

pladser, men jeg er helt enig med spørgeren i, at anvendelsen af de særlige pladser 

for nuværende ikke er tilfredsstillende.  

 

Jeg kan oplyse om, at der er indgået en monitoreringsaftale mellem Sundheds- og Æl-

dreministeriet og Danske Regioner, så lovens intentioner om en løbende opfølgning 

på pladserne overholdes. Bl.a. skal vi holde nøje øje med antallet af pladser, belæg-

ningsprocent, varighed af indlæggelser mv.  

 

Jeg henviser desuden til besvarelsen af SUU alm. del 947. 
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